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Nikdo z nás 

neví všechno, 

ale snažíme se! 

          

          Nebojme se češtiny 

Tvoříme KALIGRAMY 

Ruská „nej“ slova 

Vtipné přebásnění známých veršů 

 

Interview s našimi paními zástupkyněmi 
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M 
„Utrhl jsem květinu, a ona mi zvadla. 
Chytil jsem motýla, ale brzy zemřel.          

Až pak jsem pochopil, že krásy je třeba 
dotýkat se srdcem...“     

Lennon John Winston 
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nterview s …       
 našimi deváťáky 

 1. Která otázka u přijímacích zkoušek z češtiny Tě potěšila, 

připadala Ti snadná, která otázka se Ti naopak zdála komplikovaná? 
 

 

 
 
2. Která otázka u přijímacích zkoušek z matematiky Tě potěšila, připadala Ti snadná, která otázka 
se Ti naopak zdála komplikovaná? 

 
 

 

 
  3. Jak ses na přijímačky konkrétně připravoval? Máš nějaký RECEPT, který Ti při učení funguje?                    

 

 

 

 

4. Co bys vzkázal svým mladším spolužákům vzhledem k přijímacím zkouškám, které je čekají? 

 
 
 
 

 
Mnohokrát děkujeme žákům 9. ročníku 

za interview a přejeme jim ze srdce 
mnoho pevného zdraví, úspěchů a 

štěstí  

na středních školách! 
 
 
 
 
 

Pro Janáčkův expres připravila R.R. 
Zdroj obrázků: https://pixabay.com 

 
 

 

I 
Marek: „Velmi snadná mi připadala obě přísloví, dále vyhledávání základních skladebních dvojic, 
určování souvětí a vedlejších vět. Složité mi nepřišlo nic, jen bych řekl, že přijímačkový test obsahoval 
dost dlouhých textů, to čtení mě hodně unavovalo a zpomalovalo.“ 
Petr: „Mně přišlo snadné vyhledávání chyb v textu, těžší byla přístavková konstrukce.“ 
Matěj: „Určitě přísloví, jsou lehká a znám jich opravdu dost. Zapotil jsem se při hledání chyb v textu.“ 

 

 

 

 

Marek: „Procenta byla snadná. Naopak úkoly se psy a koňmi mi přišly nesmyslné.“ 
Petr: Snadné bylo třeba určit minuty z 1,6 hodiny, hodně složité si mi zdály pyramidy. 
Matěj: „Procenta a úkoly s úhly mám rád. Složité? - Koně.... Na 100% koně. Byla tam otázka, kolik 
krmiva kolik koní sní, a já vůbec nevěděl, co s tím mám dělat.“                 

 

 

Marek: „Hlavně žádný stres. A začněte se učit dlouho dopředu, postupně všechno opakujte.“      
Petr: „Hlavní věc je nebát se a zbytečně se nestresovat. Vzít rozum do hrsti a pravidelně se učit.“ 
Matěj: „Opakovat a opakovat. A hlavně klid. Poslouchejte rady svých učitelů a učte se, vyplatí se to.“              

 
 

Marek: „Pomohlo mi průběžné opakování, častá cvičení. Každý pátek jsme si v češtině i matematice 
zkoušeli testy. Pomohla mi také videa Tomáše Chabady u matematiky.“ 
Petr: „Zkoušel jsem si často testy, s paními učitelkami testy nanečisto, navštěvoval jsem doučování. 
Funguje mi, když si učivo předříkávám nahlas a také si ho hned píšu.“ 
Matěj: „S klukama jsme dávali videohovory, na kterých jsme řešili úlohy z Cermatu.“                   

 

 

https://pixabay.com/


 
 

 
 

našeho literárního 
okénka… 
        

 Tentokrát „O tom, co máme 
na srdci…“ 

Přátelství 

    Podle mě je pravé přátelství těžké najít. Člověk má 

hodně známých, ale přátelství, to je něco jiného. Dost dlouho jsem hledala, dokud jsem 

nenašla tu nejúžasnější osobu, se kterou si velice dobře rozumím a jsem ráda, že ji mám. 

S někým si rozumět, věřit mu  

a spolehnout se na něho, to je kamarádství!  

    Člověk, který vám pomáhá, důvěřuje, přeje štěstí, nesoudí vás, neubližuje vám a nezradí 

vás. Samozřejmé je, že hádky mezi vámi mohou nastat, nic přece není tak dokonalé. 

     Kamarádovi se můžete bez váhání svěřovat. Spolu se můžete smát tak moc, že na 

ostatní špatné věci nebo lidi nemusíte myslet. Soudím, že ne každý má takové štěstí, aby si 

našel přesně toho člověka, co má stejné zájmy, humor, ostatní přátele a hlavně dobrou 

povahu. Takže pokud pořád nenacházíme takové lidi, co pro nás jsou kamarádi, neměli 

bychom zoufale truchlit, protože časem se takový člověk v našem životě jistě objeví.  

     Domnívám se, že kamarádů budeme mít za život dostatek, a ne každý vydrží celou dobu. 

Tak mějme kamarádů a lidí, které milujeme více než dost, avšak mezi ty nejbližší si řaďme 

pečlivě vybrané. Kvůli tomu, aby vás někdo nezradil a neopustil. To až v těžké situaci se 

pozná nejlepší přítel, který vás bude mít rád takové, jací jste. 

  
Pro Janáčkův expres věnuje B.B. 
Zdroj obrázku: https://pixabay.com 
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ABECEDA HRAVĚ                   
Podle Báji 
 
Abeceda, abeceda 
není vůbec žádná věda, 
dospělí, ti ji mají v malíčku, 
děti se zprvu chvějí trošičku. 
 
Samé kličky, občas háček, 
dítě kouká, jak na mráček, 
co po něm vlastně učitel chce, 
v dítěti to zatím vře.                         
 
Učí se tak podle knížek psát, 
aby mohlo abecedu celou znát, 
nakonec je úspěch veliký,  
dítě si skládá svoje slabiky. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Pro Janáčkův expres od B. B. 
Zdroj obrázku: https://pixabay.com 



 
 

 
 

OPRAVDOVÝ PŘÍTEL        
Podle Káji Z. 

     „Opravdový přítel je ten, který první přijde, 

když celý svět odejde." Tento citát v mnohém 

vystihuje podstatu pravého přátelství. Podle mého 

názoru je pravý kamarád ten, který při tobě stojí  

a podrží tě, když tě někdo pomlouvá za zády. Myslím 

si, že by si lidé měli to, co mají na srdci, říkat přímo do 

očí a vysvětlit si své názory. Podle mě by se tak hodně 

vyřešilo hned a žádná nedorozumění by ani nevznikla. 

    Zkuste posoudit, zdali byste třeba zvládli s někým 

udržovat zdravé přátelství, když od vás bydlí až příliš daleko. Já sama takové přátelství na dálku 

udržuji. Moje nejlepší kamarádka Andri se nedávno odstěhovala na Ukrajinu, jsme od sebe 

vzdáleny neuvěřitelných 635 kilometrů. Bydlí v úplně jiné zemi s naprosto jinou kulturou, ale i tak 

si dokážeme na sebe chvilku najít. Vidíme se online, píšeme si, voláme si. Těšíme se na sebe  

a o tom to celé je.    

    Pokud by se mě někdo zeptal, jestli má smysl přátelství na velkou vzdáleností, tak bych mu  

s jistotou v srdci odpověděla: „Ano!“ 

    Ačkoli mám dobré zkušenosti, přemýšlela jsem, co by člověk dělal, kdyby ho kamarád zradil. Já 

osobně bych se mu možná snažila dát ještě jednu šanci, ale nikdy bych v něm neměla takovou 

jistotu, jako právě na začátku. Vysvětlila bych mu, jak mě to od něj mrzí a jak se cítím, protože 

vyjadřovat emoce je v dnešní době dost důležité. Nikdo vám nedokáže pomoci, aniž by věděl, co 

vám zrovna je, nebo čím si musíte procházet. Na druhou stranu si zase myslím, že není až tak 

důležité se zaobírat tím, co si o vás každý myslí a říká. Nejspíš nemají, co jiného na práci, než řešit 

lidi okolo sebe.  

    Nejdůležitější je držet se v životě těch správných lidí, těch správných přátel. To právě oni nám 

dokážou zpříjemnit každou sekundu našeho života, promění trápení ve smích,  

a hlavně, oni nám pomáhají stát se lepšími. 

 
 

 

 
 
 
 

Pro Janáčkův expres K.Z. 
Zdroj obrázku: pixabay.com 



 
 

 
 

řebásnění známých veršů 

 

 

 

 

Pro Janáčkův 
expres N. B. 
Zdroj obrázku: 
pixabay.com 
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   KYTARA 

Podle Nely. B. 

Za trochu hudby šel bych světa kraj, 
dnes na kytaru mi, prosím, hraj. 
Šel bych s hlavou odkrytou a šel i bosý, 
naštěstí kytaru s sebou vždy nosí. 
Za trochu lásky šel bych světa kraj, 
tam, kde přítele o laskavost neprosí. 
 

NATČIN HLAS 
Podle Nely. B. 
 
Byl pozdní večer, první máj, 
večerní máj, byl lásky čas. 
Já uslyšela Natky hlas 
a ze světa stal se ráj. 

STARÁ ČOČKA 
PODLE Nely. B. 
 
Za vločkou padá třpytná vločka 
a letíc tiše ptá se jí: 
„Chutná ti tato divná čočka? 
On vyhodil ji potají.“ 
 
Už do ticha, už ve stíny 
čas spřádá vás jako vteřiny,  
zrníčka čočky! 
Ta čočka byla odporná 
a reakce na ni – záporná. 



 
 

 
 

uská „nej“ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

R 

Самое красивое русское здание - 
это? 

Самая красивая русская 
достопримечательность, 
природная красота - это? 

Кремль, Эрмитаж,  
Третьяковская галерея, 

Большой театр, Байкал, Сибирь 

Самый интересный 
русский город - это? 

Москва,                          
Санкт Петербург, 

Казань 

Самое красивое русское 
слово? Самое интересное 
русское слово для тебя? 

 
каникулы, морская свинка, 

груша, собака, черепаха, 
хомяк, мечта 

 

САМЫЙ 

САМАЯ 

САМОЕ 



 
 

 
 

     

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

Rozhodli jsme se 

svou účastí na akci 

„Báječný modroběh“ 

podpořit děti 

s poruchou 

autistického centra. 

 

„Na Báječném 

modroběhu, sice 

v rouškách, zato 

opět spolu!“ 

… Bylo to příjemné. Setkali jsme 

se se svými spolužáky, mohli 

jsme s nimi –naživo- promluvit. 

Věřte, stále jsme si měli o čem 

povídat. A došlo i na malý 

taneček u řeky. Kdo běhá, ten 

„tančí“. 



 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pro Janáčkův expres žáci 8. ročníku 

STŘÍPKY 

Z ADAPTAČNÍHO 

TÝDNE 

Jaká je 8.C? 

S-enzační 
P-ohodová 
O-riginální 
L-áskyplná 

U-ctivá 

 
T-rpělivá 
O-dvážná 

 
Z-odpovědná 

V-tipná 
L-askavá 

Á-ááánadělská 
D-obrosrdečná 

N-adaná 
E-nergická 
M-oudrá 

E-mpatická 



 
 

 
 

 Interview s …          

Naší paní zástupkyní II. stupně 
               Mgr. Hanou Wiedemanovou  

1. Paní učitelko, prozraďte nám, čím jste chtěla být, když jste byla ještě malá? Měla 
jste nějaký vzor, ovlivnil Vás někdo při výběru budoucího povolání? 

 

 

 

2. Které předměty vyučujete? 

 

 

3. Co se Vám na Vaší práci ve škole nejvíce líbí? Co ráda učíte? 

 
 
 

4. Kterou učební látku ve Vašem oboru máte nejraději? 

 

 

5. Který vyučovací předmět patřil v době Vašeho dětství k Vašim oblíbeným a proč? 

 

 

6. Co děláte ráda ve svém volném čase? Jaké knihy čtete? 

 

 

 

 

Představte si, že jsem od dětství opravdu chtěla být paní učitelkou. Nejdříve mě bavilo mít 
vymyšlená jména žáčků a zapisovat jim známky. Na ZŠ v Městě Albrechticích byla pro mě 
velkou inspirací paní učitelka českého jazyka, které kromě toho, že nás toho spoustu naučila, 
nechyběl ani smysl pro humor. Přání se mi splnilo.-) 

 

 

 
Vyučuji dějepis, výchovu ke zdraví a pracovní činnosti. 

 

 

 

 

Líbí se mi kontakt se všemi lidmi, především s vámi, žáky. Sleduji, jak se vyvíjíte, a jsem ráda, 
že mohu být na cestě k vašemu rozvoji společně s vámi. 

 
 

 

 

 V dějepise mám ráda starověké a středověké dějiny, ale také ty nejnovější. Vlastně všechno 

učivo, protože zajímavé je hledat souvislosti a podobnosti v dějinách všeobecně. 

V pracovních činnostech se ráda věnuji šití a vaření. 

 

To si asi úplně nepamatuji, ale myslím, že to byl zeměpis, ve kterém nás učil mladý pan učitel 
a překvapoval nás v té době zajímavými učebními metodami. Taky jsem měla ráda dějepis      
a český jazyk, ráda jsem četla a psala slohové práce. 

Svůj volný čas v současnosti věnuji svým dvěma vnučkám, ale také ráda upravuji svou 
zahrádku, mám ráda chůzi venku, v přírodě, návštěvu divadla nebo koncertu, ráda navštěvuji 
neznámá místa a rozhledny☺. Novou zálibou je hledání pokladů s detektorem kovu ☺.            
A samozřejmě, láska ke knihám mi zůstala. Ráda si přečtu jakoukoliv dobrou knihu, ať je to 
román nebo detektivka. Naposledy jsem byla nadšená knihou Šikmý kostel a právě jsem 
přečetla dva díly Opraváře osudů od Roberta Fulghuma. Líbí se mi rovněž knihy Aleny 
Mornštajnové. 

 

                    

 

 



 
 

 
 

7.  Jaká barva patří k Vašim oblíbeným? Kterou květinu, strom, zvíře máte nejraději?    

 

 

8. Ve kterém státě se Vám nejvíce líbí? Kam byste se chtěla podívat? 

 

 

 

 

9.  Rozčílí Vás někdy něco? Co nemáte ráda? 

 

 

10. Co Vás vždy rozesměje? 

 

11.  Co Vás v životě nejvíce překvapilo? 

 

         12. Jak se změnil Váš život či život ve Vašem okolí v souvislosti s pandemií?  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mám ráda odstíny červené barvy, z květin miluji slunečnice, protože jsou plné slunce. Nad 

stromem jsem nikdy nepřemýšlela, ale mám ráda staré památeční stromy. A zvíře? Kočka. 

Jednu mám doma, je to zvířátko samostatné a velmi čistotné. Vrní a uklidňuje.  

    
     
 

 
Stát? Myslím, že jsem jich zase tolik nenavštívila, abych se mohla rozhodnout. Ale velký dojem 

ve mně zanechala různorodá kultura Izraele, který jsem před lety navštívila. To je země, kam 

bych se ráda někdy vrátila, i když je v současné době plná nepokojů. A oslovila mě také 

neskutečná srdečnost lidí žijících na Balkáně v zemích jako je Černá Hora, Bosna a Hercegovina 

a Srbsko. 

 

 

 

 

Ano, nejvíce mě asi rozčílí neupřímnost, faleš, nepřejícní lidé a věci, které i když chci, nemohu 
změnit.  Samozřejmě vím, že v životě se objeví i nepříjemné věci, mohou zanechat v člověku 
jizvu, ale každá zkušenost je lekcí a posouvá nás dopředu.  

 

 

 

 
To je těžká otázka, nad tím jsem nikdy nepřemýšlela. Když se však ohlédnu zpátky, mohu říci, 
že mě překvapilo chování některých lidí, které jsem na cestě životem potkala.  

 

Díky všem omezením mně najednou chyběli přátelé, možnost navštívit rodinu, vídat se 
s kolegy, ale také zajít si třeba do kina, do divadla. Měla jsem v některých chvílích velký strach  
o své blízké a uvědomovala jsem si, jak moc pro mě znamenají. Taky jsem zjistila, jak podivná je 
škola bez dětí a jak se těším, až bude zase vše jako dříve! Myslím, že jsme si všichni prošli 
zkušeností, kterou jsme si nedokázali dříve vůbec představit! 
 

 

 

 

 

 

 

Spolehlivě moje tříletá vnučka a také můj muž a mí přátelé.  
 



 
 

 
 

         13. V co věříte? Čemu fandíte? Co obdivujete? 

 

 

 

 

          14. Co byste vzkázala čtenářům Janáčkova expresu? 

 

 

 

 

Děkujeme mnohokrát naší paní zástupkyni Haně Wiedemanové 
za interview a přejeme jí 

mnoho pevného zdraví, úspěchů a štěstí 
v osobním i profesním životě! 

 
 
 
 

Pro Janáčkův expres připravila R.R. 
Zdroj obrázků: https://pixabay.com 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Věřím, že každá životní zkušenost, ať už dobrá, nebo špatná, nás někam posune. Věřím, že  

když si člověk něco opravdu moc přeje a dělá pro to, co může, přání si splní. Věřím 

v opravdové přátelství. Fandím všem, kdo hrají fér – ve sportu i v životě. Obdivuji každého, kdo 

dokáže bojovat s nepříznivým osudem a překonává překážky bez ohledu na to, jak jsou těžké, 

nevzdává se a jde za svým snem. 

 

Všem Vám i vašim blízkým přeji v dnešní době hlavně zdraví, protože to je nejdůležitější! Přeji 
Vám krásné prázdniny plné slunce a radostných zážitků a taky přeji nám všem, abychom 
v příštím školním roce 2021/22 mohli chodit do školy a nemuseli nosit roušky! ☺ 

 

https://pixabay.com/


 
 

 
 

 Setkání 

s básníky     
           

 Lyrické pozdravy  
aneb Přebásnění známých veršů 

Jarní vločka 
Podle Kuby K. 

Za vločkou padá třpytná vločka 

a letíc tiše ptá se jí: 

„Snad se i ona jara dočká, 

kdy se květy větrem zachvějí?“ 

                                                                       

Májový vlas 

Podle J. K. 

Byl pozdní večer, první máj, 

osamocený je ten náš háj. 

Večerní máj, byl lásky čas, 

voní opět sluncem tvůj zlatý vlas. 
 
 
 

 
 
 
 

Pro Janáčkův expres připravila R. R. 
Zdroj obrázku: pixabay.com 

 

 

 

 



 
 

 
 

lánuje se let na Mars  

s lidmi? 

    To je základní otázka, kterou nyní možná máte.  

Kdypak se tak stane? 

Já vám na tuto otázku odpovím hned. 

    SpaceX by chtělo poslat prvního astronauta na Mars roku 2024, 

takže za 3 roky. 

Co na to říkáte, je to reálné?? 

    Uvědomme si, jaké nebezpečí by na astronauta čekalo na Marsu:           

Slepota… 

Bouře a mnoho dalších nástrah… 

     Raketa, co vynese někoho statečného, kdo by se na Mars odvážil, by se už měla stavět. 

Co na to říkáte?  

     Podle Pavla Toufara to však firma nemůže 

stihnout: „Nedávno společnost SpaceX zrušila 

původní plán přistát na povrchu Marsu  

s meziplanetární variantou své kosmické lodě 

Dragon, je to podle mého názoru doslova 

šibeniční, či spíše nereálný termín, protože žádný 

náhradní transportní systém pro přelet k Marsu 

 a především pro přistání na jeho povrchu 

společnost k dispozici nemá."  A dodává: „Přistání 

na Marsu je velice složitou záležitostí i pro 

techniky schopné pracovat s nadšením  

a rychle.“  

     Tak uvidíme. Necháme se překvapit  

a budeme věřit v zázrak. A samozřejmě FANDIT! 
 

 

 

 

                                                                                                                                                                                                                           

 

Pro Janáčkův expres připravil  
Agent 007 

P 

https://magazin.aktualne.cz/dragon/l~i:keyword:122368/


 
 

 
 

 

Z naší literární  

dílny… 

 

Znáte „KALIGRAMY“, 

básně v obrázcích? 



 
 

 
 

               tvůrčí  

      poetické dílny            

       

 

 

 

 

 

 

Z  

LEHKÝ SPÁNEK 
Podle Vendy Z. 

„Aby se ti dnes spalo lehce, 
povím ti něco o Popelce… 

Ty jsi můj velký vzor, 
krásný jako výhled z hor. 
Ten, jenž v nouzi pomůže, 
přestože někdy nemůže, 
vždycky na mě dohlíží, 

mé nedostatky přehlíží.“ 
 



 
 

 
 

ir 
lernen  
Deutsch 

     Mach mit! 
 

as 
schmeckt 
dir? 

            
 

  

         

 
Für Zeitschrift Janáčkův expres  

die Schüler aus 8. Klasse 

W 
W 

 

„Es ist nicht genug,                

zu wissen,  

man muß auch anwenden;  

es ist nicht genug,  

zu wollen,  

man muß auch tun.“ 

 

Johann Wolfgang von Goethe 

Was isst du am 

liebsten? 

Was trinkst du am 

liebsten? 



 
 

 
 

třípky 
z adaptačního  

        týdne 

  aneb Hurá zpátky  

 do školy! 

 

  

 

 

S 



 
 

 
 

 

 

PREZENČNÍ VÝUKA 
VERSUS 

DISTANČNÍ VÝUKA 

 

PREZENČNÍ VÝUKA 
VERSUS 

DISTANČNÍ VÝUKA 

 

PREZENČNÍ VÝUKA 
VERSUS 

DISTANČNÍ VÝUKA 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 

  ikdo z nás neví 
všechno,           

    ale snažíme se!  

 

1. Co je to -OSTROPESTŘEC MARIÁNSKÝ-?  

( Správná odpověď: Jedná se o bylinu z čeledi hvězdnicovitých. Má blahodárné účinky na játra. ) 
 

Klárka: To může být nějaký ptáček, který se vyskytuje u moře.  

Míša: Brouk, to bude určitě velký černý brouk.  

Tom: Asi nějaká květina.              

Sam: Určitě náboženský výraz podle toho slova „mariánský“.  

 

2. Kdo to byl  -PURKMISTR-?         
( Správná odpověď: Byl to starosta, původně předseda městské rady.) 

Klárka: Panovník malého města. 

Míša: Asi vedoucí pivovaru. 

Tom:  Hradní pán, protože Burg znamenalo „hrad“, tak asi podle toho.         

Sam: Kněz. 

 

3. Co myslí motorkář, když řekne, že mu chybí  -PŘÍSAVKA- ?  
(Správná odpověď: Jedná se o slangový výraz motorkáře, kterým označuje svého 
spolujezdce.) 

Klárka: To nevím, asi rukavice. 

Míša: Určitě nemá benzín. 

Tom:  Nemá nosič na helmu.      

Sam: Slyšel jsem to, myslím, že je to spolujezdec. 

 
 

4. Kdo nebo co je -ČEPOVEC-?  
( Správná odpověď: Jedná se o druhý krční obratel, který umožňuje pohyb hlavou do stran. Říká 
se mu také axis.) 

Klárka: Je to čepované pivo. 

Míša: Pivo, určitě pivo.  

Tom:   To je hlava nebo krk.       

Sam: Hlavní krční obratel.  

 
Zdroj obrázku:  https://pixabay.com/ 

Pro Janáčkův expres připravila redakční rad 

N
  

https://pixabay.com/


 
 

 
 

č  se  
s  Expresíkem                   
   aneb  

Nebojme se češtiny!           
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
                     
                                                                                            
 

                          Pro Janáčkův expres K.L. ČJ  

U 

     Expresík se snaží naučit češtinu. Mnohé pravopisné jevy již zvládá, 
přesto však ještě zanechal v daném textu  

                                    celkem 10 chyb.  
     Pokus se je najít a Expresíkovi poradit. Držíme Ti pěsti! 

    Loni mi nabídli, abych se stal lyžařským instruktorem v Hrubém jeseníku na Hoře Praděd. 
Mým úkolem bylo naučit lyžovat šestileté chlapce. Jakmile kluci nabili trochu sebevědomí, 
zlákaly je večerní jízdy. Samozdřejmě jsem jim vysvětlil, jak se mají na uměle osvětlených 
svazích chovat, jak se pohybovat. Moje doměnky, že mě kluci porozuměli, se rázem rozplynuli.  
     Brzičko jsme začali shánět Toma s Patrikem. Celí zoufalí jsme zamířili k vleku, ale po 
chlapcích ani stopy. Když jsem z blízkého lesa uslyšel vytí vlků, marně jsem zaháněl hrůzné 
vidiny rozsápaných tělíček. 
      Díky záchranářům jsme se ale s oběmi dětmi po třech hodinách šťastně zhledali. Nikomu se 
nic vážného nestalo, jen Tom měl naraženou holení kost.  
 

 

 

ŘEŠENÍ:  Jeseníku, hoře, 

nabyli, samozřejmě, 

domněnky, mně, rozplynuly, 

oběma, shledali, holenní 



 
 

 
 

nterview s…                      
 Naší paní zástupkyní I. stupně 

    Mgr. Evou Nevídalovou 

 

1. Paní učitelko, prozraďte nám, čím jste chtěla být, když jste byla ještě malá? Měla 
jste nějaký vzor, ovlivnil Vás někdo při výběru budoucího povolání? 

 
 

 

 

2. Které předměty vyučujete? 

 

 

3. Co se Vám na Vaší práci ve škole nejvíce líbí? 

 
 
 

 

4. Který vyučovací předmět patřil k Vašim oblíbeným v dětství a proč? 

 

 

 
5. Kterou učební látku máte nejraději? 

 

 
6. Jaká barva patří k Vašim oblíbeným? Jakou květinu máte ráda? 

 

 
7. Co děláte ráda ve svém volném čase? Jaké knihy čtete? 

 

 

 

I 
 Popravdě řečeno, obdivuji všechny, kteří si pamatují, čím chtěli být, když byli malí 
☺. Já jsem šla ze základní školy studovat gymnázium, kde jsem se teprve rozhodla 
pro učitelství. Chtěla jsem studovat biologii – chemii, ale dnes jsem ráda, že mi to 
nevyšlo a mohu učit na 1. stupni. 
 

 

 

 

 

 

V současné době je to matematika.  

 

 

 

Práce s dětmi. Ráda pozoruji jejich myšlenkové pochody, diskuze a vzájemné 

naslouchání. Protože nedostávají algoritmy řešení, je jejich práce velmi motivující           

a mnohdy přímější a jednodušší, než jak jsme pracovali ve škole my. 

 

 Kupodivu to byla matematika. Na druhém stupni ZŠ jsem měla výborného pana 

učitele, který nám dával mnoho zábavných a logických úloh. 

 

. 
Obsahy, obvody rovinných útvarů a zlomky. 

 

 Barva? Jsou to všechny barvy podzimu. Z květin mám nejraději slunečnici a levanduli. 

Strom – to bude asi bříza, kterou mi rodiče zasadili, když jsem se narodila. A ze zvířat 

naše kočka ☺. 

     Velmi ráda cestuji a objevuji se svou rodinou nová místa a země. V posledních 
letech jsem se také vrátila k turistice. 
    Z knih mě v dnešní době nejvíce baví detektivky, nejraději mám Larse Keplera, 
Roberta Bryndzu nebo Stiega Larssona. Na základní škole jsem ráda četla knihy Karla 
Maye nebo knihy od Alexandra Dumase. 

                    

 

 



 
 

 
 

 

8. Rozčílí Vás někdy něco? Co nemáte ráda?                    

 

 

 

9. Co Vás vždy rozesměje? 

 

  

10. Jak se změnil Váš život či život ve Vašem okolí v souvislosti s pandemií?        

 

 

 

11. Ve kterém státě se Vám nejvíce líbí? Kam byste se chtěla podívat? 

 

 

      12. Co Vás v životě nejvíce překvapilo? 

 

 

 

       13.Co byste popřála čtenářům a redaktorům Janáčkova expresu? 

 

 

 

 
 

Děkujeme mnohokrát 
 naší paní zástupkyni Evě Nevídalové 

za interview a přání.  
Přejeme paní zástupkyni 

mnoho pevného zdraví, lásky,  
úspěchů a štěstí v osobním i pracovním 

životě. 
 

Pro Janáčkův expres Agent 007, Zdroj obrázku: 
pixabay.com 

 Myslím si, že jako každého člověka i mě někdy něco rozčílí ☺.  
 Nic konkrétního mě však v této chvíli nenapadá. 
 
    
 

 
Naše aportující kočka. 

 

 

 

 

Ve škole bylo toto období velmi znát. Najednou zde bylo velmi ticho a smutno. Ze 
školy zmizely všechny děti, kolegové zůstali doma a vše se dělo jen přes počítač. Z nás 
všech se stávali „experti“ na komunikační technologie, vše se řešilo rychle a teď. To, 
co jsme považovali za samozřejmost, najednou samozřejmostí přestalo být.  

 

 

 
Ze států mně v poslední době nejvíce učarovalo Thajsko a chtěla bych se podívat do 
Kanady. 
 

Přeji čtenářům Janáčkova expresu a všem v redakci úspěšný závěr školního roku. 
Krásné a pohodové prázdniny a pokud možno ty nejnormálnější dny. 
  

 

 

 

 

    

 

 

 

 

 

 

Chtěla bych vyjádřit obdiv všem za uplynulý rok. Překvapilo mě, jak se „poprali“ se 

všemi nástrahami a skutečnostmi, které byly na všechny kladeny. Doufám, že se 

v příštích dnech budeme setkávat pokud možno jen ve škole a jak říkáme v 5. C – ve 

3D. 

 

 

    

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

 

 

 

 

                                                    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Umělecké  

pozdravy  
žáků 

 II. stupně 

 

KALIGRAMY ze školní 

sbírky 



 
 

 
 

 

KALIGRAMY  

OD ADRI A JAKUBA 

 Z 9. ROČNÍKU 


